
O zemljiščih
na barju

V zadnji številki Naše komune je že bil članek
z enakim naslovom, to pisanjc pa je nadaljevanje in
dopolnitev. Kmetje smo se ločeno sestali s predstav-
niki Posestva Gmajnice in Kmetijske zadruge TZO
Ljubljana (in ne ZK Ljubljana. kot je bilo napačno
objavljeno). Tako smo izvedeli dve resnici o preora-
vanju zemlje na področju med Vnanjimi Goricami in
Ljubljano.

Na soočenju »nadzorne komisije« so bili prisotni
Jože Tanko iz KZ TZO Vič, Vasja Hafner. Matjaž
Vehovec iz Posestva Gmajnice ter Jože Repar SKZ
Krim — Barje in Drago Stanovnik SKZ Ljubljana
Vič Rudnik ter pravnik Ljubljanskih mlekarn.

Glavni vzrok teh soočenj je nenapovedano preora-
vanje zemljišč, ki naj bi jih imeli kmetje pogodbeno
v najemu s strani KZ TZO Vič še najmanj 10 let.
Ugotovljeno je bilo, da je zadruga dajala kmetom
v najem zemljo za dobo 20 let, čeprav so jo Posestva
dala v najem zadrugi le do leta 1991. Problem pa je
tudi v tem, da je na pogodbah med zadrugo in kmeti
veliko več parcelnih številk, kot pa na pogodbah med
posestvom in zadrugo in prav te parcele, ki niso bile
zavedene na pogodbah, med posestvi in zadrugo so
sedaj preorane. Kmetje. ki so plačali najemnino in
v precejšni meri parcele pognojili ter jih usposobili,
so OSTALIOKRADENIBREZ SVOJE KRIVDE.
Odgovornost za taka dejanja zadruge sicer skuša
prenesti na republiško inšpekcijo (zaradi zahtev in-
špekcije po sklepanju večletnih pogodb) vendar pa je
ta izgovor neutemeljen, saj zadruga ni lastnik zem-
ljišč. Posestva pa bi tudi morala pred posegi narediti
načrt del glede na potrebe in se z zadrugo in koristni-
ki zemljišč pogovoriti, saj se je jasno videlo, da so
travniki obdelani in urejeni in prav take so najprej
preorali. Niso pa najprej preorali vseh svojih opušče-
nih površin in prav to kmete najbolj prizadene. Sklep
sestanka je bil, da Gmajnice prekinejo z nadaljnjimi
posegi v parcele in da do poletja naredijo načrt
posestva glede na svoje potrebe. Vsem do sedaj
oškodovanim kmetom pa bodo povrnili škodo v krmi
ali v nadomestnih parcelah podobne kvalitete. Po
izdelavi načrta pa se prekinejo vse pogodbe z zadru-
go in se sklenejo nove za iste ali nadomestne parcele
preko zadruge ali direktno s kmeti. Možni pa bodo
tudi prehodi lastnine parcel v trajno kmetovo last.

Vse to je potrebno zaradi neurejenosti in zmešnjave
s sedanjimi pogodbami za katero pa vsi krivijo dose-
danji komunistični sistem. Žal.

Kmetje opozarjamo. da smo s strani družbenega
sektorja (tako KZ kod tudi posestva so povezana
z Ljubljansko mlekarno) vedno potegnili slab konec
in zato upamo, da bo tudi naša prisotnost v občin-
skem in mestnem parlamentu naredila konectenu
nič manj komunističncmu eksperimentiranju na
ukradeni kmetovi zemlji.

Kmetje smo prepričani, da nas večina občanov
razume in da ve da je to samo eden od mnogih
načetih problemov, v katerega je aktivno vpletena
Slovenska kmečka zveza. Vse prevečkrat pa smo
tudi vsi spoznali, da nas je dosedanji sistem razoča-
ral. Zato spremenimo stvari na bolje! Kmetje vidimo
rešitev v parlamentu, kjer naj bi bil družbeni interes
poslancev pred strankarskimi in privatnimi interesi
posameznikov. Lep ogled nam je gospod Jože Puč-
nik, ki je zastavil svojo kariero v korist naroda
takrat, ko bi se dalo še marsikaj veliko lažje rešiti.
Gospodu Milanu Kučanu pa kmetje predlagamo naj
da predlog za spremembo imena Jugoslavija. Mogo-
če bo to zadostovalo (po izkušnjah njegove stranke)
za odpis dolga, ki je prav tako dediščina tega siste-
ma, pa smo nanj kar nekoliko pozabili.

Nazadnje se prav lepo zahvaljujemo urednici Naše
komune Janji Dimitrovič in njeni ekipi, ki je res
vsem odprla strani časopisa, kar pa žal ne moremo
trditi za osrednja dnevnika. Delo in Dnevnik, kjer pa
so stvari precej drugačne, saj smo na primer na
članek o železniškem prehodu v Notranjih Goricah
čakali več kot leto, čeprav pri obeh hišah ne manjka
lepih obljub.

Volilcem v premislek
Torej drage volilke in volilci SKZ vatn ne obljublja

poceni hrane. Vzroke pa lahko najdete v vseh prilo-
gah zadnjih številk Naše komune, kjer je razviden
naš program. Volitve pa niso za nas noben start, saj
nam lahko verjamete, da nam ob vsem domačem
delu še dolgo ne bo zmanjkalo tudi programskega
dela, ki pa je specifičen za vsak predel občine pose-
bej. Obljubljamo pa vam, da bomo še naprej ohra-
njali tisto, kar je hotel nekdo iztrebiti, pa mu ni
uspelo. To je ljubezen do zemlje, do sočloveka in do
živali. Skratka to je program ki nam bo omogočil
preživetje.

Dovolite še kratek nasvet. V družbenopolitični
zbor občine in mesta vam predlagamo, da volite cele
liste in s tem ne razbijate glasov. Za tako potezo pa
vam bodo hvaležni tudi člani volilnih komisij. TO-
REJ ZA DPZ občine OBKROŽITE 1 oziroma DE-
MOS ZDRUŽENA OPOZICIJA.

ZA DPZ mesta pa OBKROŽITE 5 oziroma SKZ.
ZA PREDSEDNIKA PREDSEDSTVA PA JE
N AŠ KANDIDAT JOŽE PUČNIK to pa zato ker je
stanovitnejši. Njegov nasprotnik pa se vse preveč
spreminja in prilagaja. To potrjujejo že njegove izja-
ve pred nekaj meseci in leti.

Sicer pa so te volitve svobodne in se sami odločite
o prihodnosti. PA VELIKO SREČE PRIIZBIRI!

ODBORNIKI SKZ,
LJUBLJANA VIČ-RUDNIK

DRAGO STANOVNIK


